
Socialnämnden 
Protokoll 
2022-12-14 

1 

Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde onsdag 14 december 2022 

Tid: Kl.17:00 – 17:15 

Plats: 
Socialförvaltningen, Storforsplan 36, Farsta Lokal Storfors 

Justering 2022-12-14 
§ 18-19

Jan Jönsson (L) Anders Göransson (S) 
Ordförande Ledamot 

Magnus Hillborg 
Nämndsekreterare 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-12-14 

2 
 

 

Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde onsdag 14 december 2022 
 

 

 

Tid: Kl. 17:00 – 17:15 

Plats: 
Socialförvaltningen, Storforsplan 36, Farsta, lokal Storfors 
 
 
 
 
 
Justering 2022-12-19 
§§ 1-17 
 
 
 
 
 
 
Jan Jönsson (L) Anders Göransson (S) 
Ordförande Ledamot 
   
 
 
 
 
 
 
Magnus Hillborg 
Nämndsekreterare 
 
 
  
 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-12-14 

3 
 

 

Ledamöter 
Alexander Ojanne (S), ordf. 
Jan Jönsson (L), vice ordf.  
Anders Göransson (S) 
Lotten Hammar (S) 
Jackie Nylander (V) 
Alexandra Mattson (V) 
Mariana Moreira Duarte (MP) 
Ole-Jörgen Persson (M) 
Mattias Keresztesi (M) 
Natalia Ringblom (M) 
Gabriel Kroon (SD)  
Kristin Jacobsson (C) 
Michaela Hollis (KD) 
 
Tjänstgörande ersättare 
Emil Adén (S) tjänstgör för Alexander Ojanne (S) 
Lena Josefsson (S) tjänstgör för Lotten Hammar (S) 
Dan Guillou (MP) tjänstgör för Marian aMoreira Duarte (MP) 
Eva Rüdlinger (M) tjänstgör för Mattias Keresztesi (M) 
María Paniagua Dachner (C) tjänstgör för Kristin Jacobsson (C) 
Merit Lindberg (M) tjänstgör för Michaela Hollis (KD)  
 
Ersättare 
Emil Adén (S) 
Lena Josefsson (S)  
Björn Häll Kellerman (V) 
Matilda Vigedal (V) 
Dan Guillou (MP) 
Greta Eulau (M) 
Fritz Lennaárd (M) 
Eva Rüdlinger (M) 
Merit Lindberg (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
María Paniagua Dachner (C) 
Max Almflod (SD) 
Anna Rantala Bonnier (F!)  
 
Tjänstepersoner 
Veronica Wolgast Carstorp, bitr. förvaltningschef 
Maria Karlsson t.f. avdelningschef 
Jenny Swärd, avdelningschef 
Ingrid Klaus, personalchef 
Mona Thorin, enhetschef 
Magnus Hillborg, nämndsekreterare 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-12-14 

4 
 

 

§ 1 
Godkännande av dagordning 
 
Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2  
Val av justerare och dag för justering 
 
Ordföranden Jan Jönsson (L) och ledamoten Anders Göransson (S) 
utses att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 
justering sker måndag den 19 december 2022. 
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§ 3  
Förvaltningen informerar 
 
Nämnden informerades om att socialnämndens ledamöter och ersättare 
utses i kommunfullmäktige på måndag den 19 december. Nämnden har 
sitt första möte måndag den 2 januari i stadshuset kl. 08:30 då 
ledamöter och ersättare till nämndens utskott utses. 
 
I början av året så kommer socialnämndens förtroendevalda att erbjudas 
nämndutbildning. 
 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  
Nämndens frågor till förvaltningen 
 
En skrivelse från Gabriel Kroon (SD) ”Skrivelse om kostnad för 
enkätundersökning”, anmäldes. 
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§ 5 
Månadsrapport november 2022 
Dnr 1.2.2-72/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1 Socialnämnden godkänner rapporten. 

2 Förvaltningschefen ges i uppdrag besluta om bidrag till 
Sociala Missionen för projektet ”Att höra till – samordnade 
insatser för äldre i utsatthet” förutsatt att godkänd ansökan 
inkommer. 
 

Ärendet 
Prognosen baseras på utfallet per 31 oktober samt utifrån dialog 
med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  
 
Prognosen baseras på utfallet per 30 november samt utifrån dialog 
med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  
 
Nämnden redovisar totalt en årsprognos som visar ett förväntat 
överskott på 53,8 mnkr vilket motsvarar cirka 3,7 procent av 
nämndens bruttobudget. 
 
Tidigare lämnade prognoser har baserats på den takt som 
Migrationsverket anvisat flyktingar från Ukraina under juli till 
september. Under den senaste månaden märks en klar ökning av 
takten i anvisningarna vilket innebär att nämndens kostnader i större 
utsträckning täcks av statsbidrag. Vidare har anvisningstakten för 
kvotflyktingar varit betydligt lägre än förväntat vilket också bidrar 
till lägre kostnader. 
 
Nämnden har också erhållit ett statsbidrag på 15,8 mnkr för 
iordningsställande och avveckling av boenden för flyktingar från 
Ukraina. I tidigare prognoser förutsattes att delar av detta 
statsbidrag kunde användes även 2023. Efter dialog med revisorer 
och information från Sveriges kommuner och regioner står det klart 
att statsbidraget inte går att överföra till 2023 vilket innebär att 
nämndens prognos förbättras. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 7 december 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Avtal om samverkan för insatser till avhoppare mellan 
Stockholm, Göteborg och Malmö 
Dnr 2.3.4-594/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner det föreslagna avtalet avtal om 
samverkan för insatser till avhoppare. 

 
Ärendet  
Inom ramen för storstadssamverkan kring målgruppen som bedrivs 
mellan Stockholm, Göteborg och Malmö identifierades ett behov av 
samverkan mellan kommunerna kring personer som har behov av 
att tillfälligt bo i annan kommun i samband med avhopp från ett 
kriminellt nätverk. Detta föranledde ett arbete som inkluderade 
såväl medarbetare som arbetar operativt och strategiskt med 
målgruppen samt jurister i alla tre städer. Arbetet har resulterat i ett 
avtal som syftar till att reglera samverkan så att den kommun där en 
avhoppare är tillfälligt bosatt verkställer – för hemkommunens 
räkning – gynnsamma och hållbara insatser som utgör stöd för den 
enskilde avhopparen för att förhindra en återgång till kriminalitet. 
 
Avhoppare som omfattas av avtalet ska efter uppdrag få 
kostnadseffektiv rehabilitering med hjälp av befintliga insatser inom 
den mottagande kommunen.  
 
Utgångspunkten för avtalet är att detta ska genomföras på så sätt att 
antalet avhoppare till och från respektive part blir så lika som 
möjligt. Projektet syftar även till lärande för de deltagande 
kommunerna. Under projekttiden är målsättningen att respektive 
kommun lämnar ifrån sig högst ett ärende och tar emot högst ett 
ärende. Avtalet omfattar en avtalstid om 12 månader från och med 
2023-01-01. Avtalets giltighet förutsätter att det godkänns av 
ansvarig nämnd/delegat hos respektive kommun. 
 
Förvaltningens förslag till beslut är att socialnämnden godkänner 
det föreslagna avtalet Avtal om samverkan för insatser till 
avhoppare. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Gabriel Kroon (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Sverigedemokraterna anser att samverkansavtalet är ett intressant 
projekt. Det väcker dock ett antal frågetecken. Avtalet sträcker sig 
initialt under ett års tid. Detta är en förhållandevis kort tidsram för 
implementering av samverkan och ett nytt arbetssätt. Vidare undrar 
vi varför samarbetet särskilt har initierats med de tre 
storstadskommunerna. Rimligen förekommer det kriminella nätverk 
som sträcker sig mellan de tre storstäderna. Detta kan innebära att 
avhopparverksamhetens utlokaliseringside tappar i effektivitet. Ett 
alternativ kan vara samverkan med mindre stads-och 
glesbygdskommuner. Särskilt med snabbväxande kommer som 
behöver tillgång till arbetskraft. 
 
Projektet bör utvärderas noggrant, gärna tillsammans med 
forskare. 
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§ 7 
Enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd 2022 
Dnr 3.1.1-552/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner anmälan av rapport om 
enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för kännedom. 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 
 
Ärendet 
Den enkätundersökning som år 2022 skickats ut till personer som i 
Stockholms stad uppburit ekonomiskt bistånd under året uppvisar 
ett positivt resultat. Enkäten besvarades av totalt 2487 personer av 
9001 inbjudna vilket motsvarar en svarsandel på 32 procent. 
 
Majoriteten av de individer som besvarat enkäten instämmer i 
påståendena om att de blir bemötta med respekt av sin handläggare 
(80 procent), att de förstår den information de får om sitt ärende (77 
procent), att de vet vad som förväntas av dem för att ha rätt till 
ekonomiskt bistånd (78 procent) samt att deras handläggare har rätt 
kompetens (75 procent) och erbjuder rätt stöd (70 procent). I 
enkäten får de svarande möjlighet att ge socialtjänsten ett generellt 
betyg på en skala från 1-10. Det betyget ökade från 6,8 år 2020 till 
7,1 år 2022. Vidare i enkäten får de svarande ange om de under det 
senaste året upplevt sig diskriminerade i kontakten med sin 
handläggare. 13 procent uppger sig ha upplevt diskriminering (22 
procent år 2020). 
 
Männens enkätsvar är något mer positiva än kvinnornas vad gäller 
majoriteten av frågorna. Genomgående för enkätfrågorna om 
bemötande och tillgänglighet, delaktighet samt tydlighet och 
kompetens är att en ökad positiv inställning följer med stigande 
ålder respektive längre biståndstid. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporten om 
enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd, samt att ärendet 
överlämnas till kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna för 
kännedom. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 14 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Maria Paniagua 
Dachner (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Det är glädjande att se att socialtjänstens arbete för klienter som 
får ekonomiskt bistånd har visar på framsteg och positiva resultat- 
Det viktigaste vi ser i enkätundersökningen är att diskrimineringen 
minskat samt att brukarna uppfattar att bemötandet blivit bättre. 
Under den förra mandatperioden arbetade vi i den grönblåa 
majoriteten för att stärka arbetet mot diskriminering och för ett 
bättre bemötande. Vi hoppas naturligtvis att den nuvarande 
majoriteten bygger vidare på detta arbete under mandatperioden. 
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§ 8 
Socialnämndens riktlinjer för EU-policyarbete 
Dnr 3.1.1-595/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
socialnämndens riktlinjer för EU-policyarbete 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige antog år 2021 en ny EU-policy (dnr. 
2021/216) som anger stadens övergripande inställning till det 
europeiska samarbetet. Nämnder och bolagsstyrelser inom staden 
ska arbeta aktivt med EU-frågor för att ta tillvara stadens och 
stockholmarnas intressen. Detta arbete ska grundas i nämndernas 
och bolagsstyrelsens verksamhetsspecifika EU-policyriktlinjer. 
 
EU-policyarbetet inom socialnämndens verksamhetsområde utgår 
från de principer och fokusområden som anges i stadens EU-policy. 
I riktlinjerna beskrivs hur dessa principer ska tillämpas, samt vilken 
strategi som ska tillämpas för att få genomslag för nämndens EU-
policyarbete. Socialnämndens EU-policyarbete ska genomföras 
utifrån de vägledande principerna och fokusera på frågor inom EU 
som rör välfärd och sociala frågor. Socialförvaltningen ska bedriva 
strategisk kunskapsinhämtning, omvärldsbevakning och 
påverkansarbete, bland annat genom aktivt deltagande i relevanta 
forum. Samverkan och samarbete inom staden, liksom på regional, 
nationell och europeisk nivå är avgörande för att nå framgång i EU-
policyarbetet. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 11 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 
Utbyggnad av bostäder med särskild service LSS 
Redovisning av budgetuppdrag 
Dnr 3.1.1-432/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som redovisning 
av socialförvaltningens arbete med budgetuppdrag avseende 
utbyggnad av bostäder med särskild service. 

 
Ärendet 
Socialnämnden fick i Stockholms stads budget för 2022 flera olika 
budgetuppdrag som syftar till att öka antal platser i bostad med 
särskild service enligt stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) och enligt socialtjänstlagen (SoL). I detta tjänsteutlåtande 
redovisar socialförvaltningen arbetet med tre av dessa uppdrag.  
Antalet bostäder med särskild service i Stockholms stad motsvarar 
inte målgruppens behov. Stadsdelsförvaltningarna uppskattar 
differensen mellan befintliga lägenheter i bostäder med särskild 
service och faktiskt behov till 338 lägenheter år 2032. 
Utbyggnadstakten behöver därmed öka. Hittills år 2022 har 23 
markanvisningar i nybyggnadsprojekt föreslagits inkludera LSS-
bostäder. Ett fortsatt långsiktigt utvecklingsarbete avseende 
samverkan med övriga förvaltningar och bolag för att etablera 
enhetliga processer med socialförvaltningen som beställare krävs. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 4 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson m.fl. (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Vi liberaler har konsekvent drivit frågan om fler LSS-bostäder i 
staden. Att människor i behov av särskilt stöd får tillgång till en 
anpassad bostad är ytterst en frihetsfråga. I vårt alternativ till 
majoritetens budget satsar vi under den här mandatperioden totalt 
100 miljoner kr extra i investeringar för boenden med särskild 
service (LSS-bostäder), varav fastighetsnämnden får 50 miljoner kr 
extra för att köpa in bostadsrätter att användas till LSS-bostäder. 
Med pengarna kan nya LSS-boenden köpas in, och i varje LSS-
projekt finns flera bostäder. Parallellt får Micasa Fastigheter i 
Stockholm AB 50 miljoner kr extra för att kunna bygga fler 
friliggande eller ytkrävande LSS-bostäder.  
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§ 10 
Redovisning av budgetuppdraget ”Fortsätta att öka 
flexibiliteten och stärka individanpassning i 
ledsagningsmodellen” 
Dnr 3.1.1-563/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som redovisning av budgetuppdraget. 

 
Ärendet 
År 2022 fick socialnämnden i uppdrag att fortsätta att öka 
flexibiliteten och stärka individanpassningen i ledsagningsmodellen. 
 
Socialförvaltningen har under året i ett flertal sammanhang lyft de 
reviderade riktlinjerna för ledsagning och ledsagarservice samt den 
tillhörande ledsagningsmodellen för att på så vis bidra till att öka 
flexibiliteten och stärka individanpassningen i ledsagningsmodellen. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 8 november 2022. 
 
Yrkanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Jackie Nylander m.fl. (V), Daniel 
Guillou (MP), Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Maria Paniagua 
Dachner (C) yrkade 

1. att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

2. att uppdra till förvaltningen att fortsätta arbeta aktivt med 
implementeringen av Kommunfullmäktiges riktlinjer vad 
gäller flexibilitet och individanpassning i 
ledsagningsmodellen i stadsdelarna. 

3. att därutöver anföra: 
 
Av förvaltningens tjänsteuttalande förstår vi att uppdraget anses 
implementerat, att det från och med nu skall ingå i introduktionen 
för nya biståndshandläggare och ansvaret helt därmed kan övergå i 
ordinarie verksamhet.  
 
Vi ställer oss dock tveksamma till att uppdraget kan anses vara 
färdigt, eftersom både Funktionshindersinspektörerna och 
Kommunstyrelsens funktionshindersråd vid upprepade tillfällen 
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påtalat att Kommunfullmäktiges riktlinjer vad gäller flexibiliteten 
och individanpassningen fortfarande inte efterlevs fullt ut i alla 
stadsdelar. Det är även viktigt att fortsätta öka brukarnas kunskap 
om vilka rättigheter de har kring outnyttjade timmar, 
omkostnadsersättning och mer kostsamma aktiviteter.   
 
Vi menar att det framgår tydligt även av förvaltningens redovisning 
av uppdraget till nämnden att Socialförvaltningen behöver ha ett 
fortsatt uppdrag att följa upp stadsdelarnas arbete med flexibilitet 
och bistå med ytterligare tydlighet och stöd. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Maria Paniagua 
Dachner (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet. 
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§ 11 
Rapport – Pilotstudie uppföljningsmodell  
Redovisning av budgetuppdrag 
Dnr 3.1.1-606/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner rapport om budgetuppdrag 
pilotstudie uppföljningsmodell 2022 

2. Socialnämnden överlämnar rapport om budgetuppdrag 
pilotstudie uppföljningsmodell 2022 till stadsdelsnämnderna 
för kännedom. 

 
Ärendet 
Socialnämnden har i budget 2022 tilldelats uppdraget att 
tillsammans med stadsdelsnämnderna införa en modell för 
individcentrerad uppföljning inom socialtjänsten med tillhörande 
utbildningar och pilotstudie inom uppföljningar av HVB-
placeringar.  
 
Syftet med en enhetlig uppföljningsmodell är att säkra god kvalitet 
för stadens brukare och medarbetare. Uppföljningsmodellen 
sammanlänkar resultat från uppföljningar på individ-, verksamhets- 
och avtalsnivå. Uppföljningsmodellens arbetssätt har testats i en 
pilotstudie inom uppföljningar av HVB-placeringar till följd av den 
granskning som IVO (Inspektionen för vård och omsorg) utfört på 
uppdrag av regeringen som synliggjort omfattande brister inom 
HVB och stödboenden.  
 
Sex stadsdelsförvaltningar har ingått i pilotstudien; Enskede-Årsta-
Vantör, Farsta, Hägersten-Älvsjö, Spånga-Tensta, Skarpnäck och 
Södermalm. Det är tre verksamhetsområden som ingått i 
pilotstudien: barn och unga, vuxen/missbruk och socialpsykiatri.  
Syftet med rapporten är att presentera pilotstadsdelarnas 
erfarenheter av uppföljningsmodellen samt redovisa resultat av 
inrapporterade uppföljningsärenden under perioden april till och 
med september 2022.  
 
Inom ramen för arbetet med budgetuppdraget föreslår 
socialförvaltningen att följande åtgärder skulle kunna utredas vidare 
i syfte att utveckla stadens uppföljningsarbete: 

• Utveckla sociala system som möjliggör enkel hantering och 
inrapportering av data.  
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• Fortsatt behov av att ta fram riktade utbildningar till 
medarbetare inom socialtjänstens myndighetsutövning 
gällande uppdrag och beställningar utifrån genomförandeplan.  

• Framtagande av utbildning kopplat till uppföljning av insatser 
och uppföljning av utförandets kvalitet.  

• Säkerställa att dokumentation och uppföljning av 
genomförandeplaner genomförs.  

• Tillsammans med stadsdelsförvaltningarna inventera behov av 
kunskapshöjande insatser avseende möjligheterna att tillämpa 
sanktioner vid överträdelser av leverantör.  

• Sprida klagomålsrutinen gällande upptäckt av otillräckligheter 
inom verksamhet som Stockholms stad har ramavtal med i 
samtliga stadsdelsförvaltningar.  

• Tillsammans med stadsdelsförvaltningarna arbeta med 
kompetensutveckling avseende uppföljningsansvar, hantering 
av olämpliga leverantörer och kopplingen till välfärdsbrott.  

• Behov av att tillsammans med stadsdelsförvaltningarna 
fortsatt arbeta med frågor rörande förbättrad arbetssituation 
och otillåten påverkan för socialsekreterare/ 
biståndshandläggare.  

• Tillsammans med stadsdelsförvaltningar utreda möjligheterna 
till funktioner inom stadsdelsförvaltningarna som arbetar 
särskilt med avtal, sköter klagomål och avvikelser samt håller 
kontakten med socialförvaltningen. 

 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 14 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12 
Ledsagning enligt SoL och ledsagarservice enligt LSS 
Funktionshinderinspektörernas kvalitetsgranskning 
Dnr 3.4.2-637/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 
rapport  

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 
stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 
stadsdelsnämnder för kännedom 

 
Ärendet 
Kvalitetsgranskningen har genomförts i stadsdelsförvaltningarna 
Farsta, Hägersten-Älvsjö, Rinkeby-Kista, Skärholmen, Södermalm 
och Östermalm. Huvuddelen av granskningen är en genomgång av 
totalt 118 ärenden utifrån ett delvis slumpvis urval av personer som 
fått ett bifallsbeslut under 2021, hälften ledsagning enligt SoL och 
hälften ledsagarservice enligt LSS och hälften kvinnor och hälften 
män. En genomgång av verksamheternas avslagsbeslut under 
samma period ingår också. 
 
Granskningen visar att en aktuell DUR-utredning finns i en stor del 
av ärendena. Förekomsten av genomförandeplaner som stämmer 
överens med beställningen behöver öka för att kunna fungera på 
avsett sätt vid systematisk uppföljning. Anhörigperspektivet 
behöver ytterligare stärkas och det behöver framgå i utredningen 
hur anhörigas situation påverkas och om information ges till 
anhöriga om vilket stöd som finns att tillgå. Vem som utför insatsen 
behöver dokumenteras liksom att information om möjlighet till 
omkostnadsersättning ges till alla. Det pågående utvecklingsarbetet 
kring att stärka barnrättsperspektivet behöver fortsätta och frågor 
om våld och våldsutsatthet rutinmässigt ställas i samtliga ärenden 
samt dokumenteras enligt stadens anvisningar.  
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 1 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Maria Paniagua 
Dachner (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Funktionshinderinspektionens visar på svårigheterna i att erbjuda 
ledsagning och ledsagarservice med likvärdig kvalitet i delar av 
staden. Stödet är fortfarande för olikt utformat i stadsdelarna. 
Kvaliteten och likvärdigheten behöver stärkas upp så att alla får 
sina rättigheter tillgodosedda. 
 
Vi hänvisar till förslag till beslut i ärende 10, där förvaltningen 
redogör för budgetuppdraget att implementera 
Kommunfullmäktiges riktlinjer vad gäller flexibilitet och 
individanpassning i ledsagningsmodellen. 
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§ 13 
Rapport av ej verkställda beslut enligt (1993:387) om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) och 
socialtjänstlagen (SoL) 
Dnr 3.1.1-601/2022 
 
Socialnämndens beslut  
1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas rapportering 

av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och rapportering 
enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 1 år 2022. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 
socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 
beslut till kommunfullmäktige. 

 
Ärendet 
Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 2, 2022 till 
148 stycken vilket är en minskning med 30 beslut jämfört med 
kvartal 2, 2021. Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 
102 stycken. Det är en ökning med 23 beslut jämfört med kvartal 2, 
2021.  
 
Orsaken till minskningen av antalet ej verkställda beslut enligt LSS 
är att färre beslut påverkats av Corona-pandemin. Orsaken till 
ökning av antalet ej verkställda beslut enligt SoL är att fler beslut 
om permanent bostad och kontaktfamilj inte verkställts i tid.  
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporteringen 
av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, kvartal 2, 2022 och att 
rapporteringen överlämnas till kommunfullmäktige. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 7 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-12-14 

22 
 

 

§ 14 
Fördelning av lokala utvecklingsmedel och medel för 
utveckling och lärande genom studiebesök/resor 2023 
Dnr 3..2.2-590/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om 
fördelning av medel till lokala utvecklingsmedel och medel 
för utveckling och lärande genom studiebesök/resor 2023. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom.  
 
Ärendet 
Socialförvaltningens arbete med forskning- och utveckling ska 
bidra till utveckling av socialtjänsten och till bättre resultat för 
brukarna. I detta ingår utlysning och fördelning av lokala 
utvecklingsmedel och medel för utbyte och lärande genom 
studieresor och studiebesök. 
 
Inkomna ansökningar för lokala utvecklingsmedel och medel för 
utveckling och lärande genom studiebesök/resor för år 2023 
omfattar totalt 5 138 500 kronor.  
Socialförvaltningen föreslår att 4 038 500 kronor fördelas till lokala 
utvecklingsmedel och studiebesök för 2023. Förvaltningens förslag 
på fördelning av medel innebär att: 

– 3 850 000 kronor avsätts till lokala utvecklingsprojekt  

– 188 500 kronor avsätts för studiebesök/studieresor 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 
Handläggning av barnärenden 0-12 år 
Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 
Dnr 3.4.1-629/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 
stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 
stadsdelsnämnder för kännedom 

 
Ärendet 
Granskningen avser handläggningen av barn 0-12 år och omfattar 
stadsdelsförvaltningarna Farsta, Hägersten-Älvsjö, Rinkeby-Kista, 
Skarpnäck, Södermalm och Östermalm. Sammanlagt granskades 
120 slumpvis utvalda ärenden, 20 per stadsdelsförvaltning. 
Granskningen visar bland annat att barn i hög grad gjordes delaktiga 
i och med att de gavs möjlighet att uttrycka sin åsikt om det 
utredningen gällde. Längre fram i processen mattades dock barnets 
delaktighet av, vilket är ett tydligt utvecklingsområde. Det framkom 
också att barnets skolsituation uppmärksammades i hög grad och att 
intern samverkan fanns i en majoritet av ärendena där familjen hade 
flera kontakter inom socialtjänsten. Ett viktigt utvecklingsområde 
som granskningen visar är att några ärenden vid varje 
stadsdelsförvaltning brast vad gäller motivationsarbete och att fullt 
ut använda de möjligheter som finns för att säkerställa att barnet får 
stöd och skydd, även i fall då vårdnadshavarna inte är motiverade 
till att ta emot hjälp. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 16 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Anders Göransson m.fl. (S), Jackie Nylander m.fl. (V) och Dan 
Guillou (MP) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi vill tacka socialtjänstinspektörerna för kvalitetsgranskningen. 
Rapporten är oerhört värdefull för att socialtjänstens verksamheter 
ska fortsätta utvecklas. Granskningen visar på staden fortsatt har 
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utmaningar i den sociala barnavården som omgående behöver 
åtgärdas.  
 
Det är fortfarande alltför få Samordnad individuell plan (SIP) som 
genomförs vilket innebär att socialtjänstens möjlighet att värna om 
barns bästa försvagas. SIP är lagstadgad och ska upprättas när en 
person har behov av insatser från flera olika aktörer. Här finns det 
arbete att göra. Socialtjänstens medarbetare behöver få bättre 
förutsättningar att utföra sitt arbete med god kvalitet och ett tydligt 
barnrättsperspektiv. 
 
Vi ser med oro på att ärenden fortfarande avslutas utan insats trots 
att det i många fall har funnits en oro sedan tidigare pekar på att ett 
förändringsarbete behöver göras. Socialtjänsten ska aldrig 
uppfattas som passiv. Socialtjänstens arbete ska vara rättssäker och 
likställd över hela staden. Barns rätt till stöd och skydd ska alltid 
säkras. Därför är det inte heller bra att det har framkommit att man 
inte arbetar tillräckligt mycket med att motivera föräldrar och 
vårdnadshavare att emot insats. Vilket Barnrättsbyrån lyfter i 
rapporten. Motivationsarbetet måste prioriteras mycket högre i alla 
stadsdelar för att fler ska ta emot öppna insatser.    
Vidare är allvarligt att polisanmälan endast gjordes i ca hälften av 
fallen som rörde våld mot barn är inte acceptabelt och måste följas 
upp. Misstanke om våld mot barn bör anmälas i enlighet med 
stadens riktlinjer och i de fall man beslutar att inte anmäla ska det i 
dokumentationen framgå bakgrunden till det formella beslutet. 
Södermalm sticker ut på ett negativt sett i rapporten eftersom det 
saknades skriftlig motivering i samtliga aktuella ärenden medan 
Rinkeby-Kista å andra sidan är föredöme då man motiverat i 
samtliga fall varför inte polisanmälan hade gjorts.  
 
Arbetet med att stärka den sociala barnvården kommer att ta tid. 
Vår förhoppning att de utökade resurserna till stadsdelarnas 
socialtjänst samt arbetet med att förbättra arbetsvillkoren för 
medarbetarna är ett steg framåt i att ge stöd till barn och familjer.  
 
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Maria Paniagua 
Dachner (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Socialtjänstinspektörernas granskning av barnärenden 0-12 år har 
nu genomförts i samtliga stadsdelar. Detta är första gången som en 
stadsomfattande granskning har gjorts och den visar att det finns 
skäl att återkommande göra inspektioner som innefattar samtliga 
stadsdelar. 
 
I Socialtjänstinspektörernas rapport framkommer ett antal brister 
som upprepat sig i flertalet stadsdelsnämnder:  
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• Vikten av skolgång uppmärksammas mer än tidigare, men bara 

i hälften av fallen nämns skolan som en skyddsfaktor och 
skolsituationen behöver vägas in mer när insatsuppdrag tas 
fram och uppföljning av insatsernas effekter görs.  

• Barn och unga görs inte delaktiga när det kommer till slutfasen 
av socialtjänstens utredningar och inte heller i val av insats. 

• Vid allvarlig oro använder inte socialtjänsten möjligheten som 
lagen ger till förlängd uppföljning. 

• I många fall polisanmäls inte barnmisshandel. Inga 
polisanmälningar om barnfridsbrott har heller gjorts. 

 
Under den tidigare grönblå majoriteten var socialtjänstens uppdrag 
att stabilisera barn och ungas skolgång prioriterat. Det är 
glädjande att skolsituationen uppmärksammas mer än tidigare, men 
nu behöver också fler insatsuppdrag formuleras utifrån att barnen 
ska klara skolan. Socialförvaltningen har tagit fram ett stödmaterial 
och insatskatalog för att stärka socialtjänstens arbete kopplat till 
skolan som skyddsfaktor och det är viktigt att Socialförvaltningen 
intensifierar sitt arbete med att implementera dessa i socialtjänsten. 
 
Det är oroande att socialtjänsten tvekar kring polisanmälningar om 
misstänkt barnmisshandel när det visar sig att många av dessa barn 
sedan inte heller får några stödinsatser. Kommunfullmäktige har i 
enighet beslutat att polisanmälan endast i undantagsfall inte ska 
göras och det behöver förtydligas för stadsnämnderna. Insatser 
från Socialförvaltningen behöver också göras för att sprida kunskap 
om socialtjänstens möjligheter till förlängd uppföljning vid allvarlig 
oro. 
 
För att komma tillrätta med att barns och ungas delaktighet sjunker 
under utredningarnas gång bör fler stadsdelsnämnder titta på 
arbetet som bedrivs i Skarpnäck och Farsta. 
 
Den nya rödgröna majoriteten tycks nu mena att det ska vara upp 
till stadsdelarna att avgöra hur de bäst använder sina resurser. 
Självklart ska professionen fatta beslut om metodval. Men när det 
gäller vilka uppdrag socialtjänsten ska prioritera är det viktigt med 
en tydlig politisk vilja för att fortsätta utveckla socialtjänstens 
arbete med de yngre barnen. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (F!) ställde sig bakom Socialdemokraternas, 
Vänsterpartiets och Miljöpartiets gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 16 
Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2022-12-07 
B. Protokoll från funktionshinderrådet 2022-12-08 
C. Protokoll från tillståndsutskottet 2022-11-16 
D. Protokoll från individutskottet 2022-11-22 
E. Inkomna skrivelser, dnr 1.1.1-3/2022 
F. IVO:s beslut 2022-12-07 gällande tillsyn av HVB Kruton, dnr 

1.4-498/2022 
 
Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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§ 17 
Övriga frågor 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara 
skrivelse från Sverigedemokraterna. 

 
Skrivelse om kostnad för enkätundersökning 
Gabriel Kroon (SD)  
 
Årligen genomförs en enkätundersökning bland personer som 
mottar ekonomiskt bistånd. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor: 
 
Vad är stadens totala kostnad är för att skapa och administrera 
enkätundersökningen för 2022? 
 
Vad är respektive nämnds enskilda kostnad för att administrera 
undersökningen för 2022?.  
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§ 18 
Upphandlingsdokument för upphandling av  
- sjuksköterskeinsatser på jourtid 
Dnr 2.3.3-559/2022 
 
Socialnämndens beslut 
1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

kommunal hälso- och sjukvård utförd av sjuksköterskor på 
jourtid. 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 
tilldelningsbeslut och vid behov avbryta upphandling. 
Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för nämndens 
räkning:  
- teckna avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med godkända 

leverantörer, 
- häva samt säga upp avtal, 
- godkänna partsbyte 
- besluta om ändringar och tillägg till avtal som är förenliga 

med upphandlingslagstiftningen samt 
- förlänga avtal 

3. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering av 
åtgärderna i punkt 3. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Socialnämnden föreslås upphandla kommunal hälso- och sjukvård 
omfattande sjuksköterskor på jourtid. 
 
Upphandlingen avser kommunal hälso- och  
sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid (kvällar, nätter samt 
helger) samt planerade och oplanerade patientbesök som ett 
komplement till nämndens egen verksamhet LSS-hälsan (nedan 
beställande enhet). Beställande enhet ansvarar för utförandet av 
hälso- och sjukvårdsåtgärder i bostäder med särskild service enligt 
lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) under dagtid på vardagar. 
 
Under år 2021 köpte beställande enhet kommunal hälso- och 
sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid för cirka 3,2 miljoner 
kronor, omfattande cirka 500 planerade och oplanerade 
patientbesök samt cirka 150 telefonrådgivningar per månad. 
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Syftet med upphandlingen är att tillgodose och säkra målgruppens 
behov av hälso- och sjukvård under jourtid för att täcka upp behovet 
av vårdåtgärder dygnet runt och året om. 
 
Upphandlingen avser ett tjänstekontrakt och endast en leverantör 
kommer att antas för hela uppdraget.  
 
Avtalet ska preliminärt börja gälla från och med den  
1 april 2023 och löper med en tid om tre år med möjlighet att 
förlänga avtalet med två år + ett år + ett år. Maximal avtalstid är sju 
år. Avtalet förlängs per automatik om det inte i förtid sagts upp av 
socialförvaltningen eller leverantören. 
 
Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 
offentlig upphandling (LOU). Anbud utvärderas enligt principen 
ekonomiskt mest fördelaktig utifrån grunden bästa förhållande 
mellan pris och kvalitet. För upphandlingen föreslås bifogat 
upphandlingsdokument. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 10 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 19 
Beslut om tilldelning av uppdraget – Inventering av 
familjebehandlingsinsatser 
Dnr 2.3.1-538/2022 
 
Socialnämndens beslut 
1. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och vid behov avbryta upphandlingen. 
2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för nämndens 

räkning:  
- teckna avtal 
- häva samt säga upp avtal 
- godkänna partsbyte 
- besluta om ändringar och tillägg till avtal som är förenliga 

med upphandlingslagstiftningen samt 
- förlänga avtal 

3. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering av 
åtgärderna i punkt 2.   

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Beslut om tilldelning av uppdrag genom förnyad 
konkurrensutsättning, avropsförfrågan på Stockholms stads ramavtal 
för utvärderings- och utredningstjänster, Dnr KS 2022/865, inom 
delområde B. 
 
Uppdrag avseende inventering av familjebehandlingsinsatser i 
Stockholms stad. 
 
Syftet med uppdraget är att både medarbetare och brukare ska ha en 
tydligare bild av vad familjebehandling innebär, vilka insatser som 
avses när vi talar om familjebehandling samt vilka insatser som bör 
riktas till vilka målgrupper och när. Medarbetare och brukare bör 
också lättare kunna finna information om huruvida de olika 
insatserna som erbjuds har stöd i forskning. 
 
Som ett första steg i detta utvecklingsarbete går föreliggande 
uppdrag ut på att inventera familjebehandlingsinsatser i Stockholms 
stad. Det övergripande målet är att rätt insatser i större utsträckning 
än idag ska erbjudas olika målgrupper i rätt tid efter behov. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 25 november 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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